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A drawing or picture can be understood by drawing a drawing above or below. A 
ruler can be made in the form of a case, a pencil or a pencil, a size or a size, or less. 
It is not permissible to write the magnification strength of the microscope 10x or 
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40x or the oil lens or that the image is magnified four or five times because the 
image is reduced or enlarged according to the need of the researcher or the journal. 

او خارʡــة فــي الʛســالة او الʴॼــʳǽ ʘــʖ ان ǽفهــʦ القــارȑ اǼعــاد هــʚه الʛســʨم او الʸــʨر خاصــة الʺʳهȄʛــة مʻهــا 

يʨضع فʨقه لʨ تʱʴه وحʙة الॽʁـاس او ʷǽـار الॽـه فـي   -ذلʥ بʨضع مॽʁاس الʛسʦ اعلى او اسفل ȞʷǼل خȌ و 

او مʱــʛ او ʽؗلــʨمʛʱ او غʽــʛ ذلــʥ واذا ؗانــʗ الʸــʨرة لॼʻــات  مــاʛȞǽومʛʱعʻــʨان الʛســʦ او الʸــʨرة، ؗــان Ȟǽــʨن 

الʦʳʴ الʱقʰȄʛـي  للقارʧȞʺǽ ȏ وضع مʛʢʶة مʙرجة او قلʦ رصاص او قلʦ جاف الى جانʖ العʻʽة ʘʽʴǼ يʨحي 

  اخʛ.  للॼʻات او اȑ شي
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7.   We may understand what we write, but we must be careful not to write not to 
ourselves but to others, and we must also write in a clear way that others can 
understand 

8. Care must be taken when selecting sentences and words in the form of a verb 
followed by a specific letter 

Example: Explain............. that 

Refer .......... to 

It is wrong to write explained to or indicated that or explained to or explained to 
that. 

9. It is better to write the title of the table above the table and the title of the figure, 

graph or picture (painting) at the bottom. 

10. The direction of the tables is from right to left, not the other way around if we 
write the letter in Arabic. 

11. The letter is reviewed after writing more than once and the sources in the text 
are checked, are they all included in the list of sources and are they more than in 
the list, and sometimes it happens that the source is written in the text but it is not 
in the list and vice versa. 

12. If the source is a book, then we write the first letter of each word in the title of 
the book with a capital letter. 

13. Sources are written in the introduction, review of references, or even results 
and discussion in a sequential manner, according to years, and in each paragraph. 

14. Be sure of what you write in the dissertation or research, as there are 

established facts that cannot be overlooked by the scholarly or debated evaluator: 

like a. We used DPX as the slides were placed on a hot plate. 

B. Oil ether, which has a boiling point of 80 °C, was used in extraction. 
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15. Arm yourself with general culture. 

16. There are commonly used words, but they are used incorrectly, such as the 

word differences, and the correct word is differences. 

17. If the sentence ends with a period or comma, we put it immediately after the 

end of the sentence, without leaving a space. If there is a continuation of the 

sentence, we leave a space, then write the rest of the sentences. 

7ʖـʱؔـاه ان لا نॼʱالان ʖـʳǽ ʧولؔـ ʖـʱؔمـا ن ʦا نفهـʺȃر . ʻـʶبـل  الا نفʧȄʛل  ،للأخـȞـʷǼ ʖـʱؔان ن ʖـʳǽ ʥلʚـ وؗ

 ʧȄʛفهʺه الاخǽ واضح  

8ʧʽف معʛعه حॼʱل فعل يȞʷǼ ل والؔلʺاتʺʳار الॽʱاخ ʙʻقة عʙخي الʨت ʖʳǽ .  

  مʲال: اوضح .............ان

  اشار .......... الى

 ʧأومʢʵة اوضح الى او اشار ان او اوضح على  او  اوضح على ان. الǼاʱؗ  

9 ʧفـي . م (حـةʨالل ) رةʨـʸـاني او الॽʰال ʦسـʛل او الȞـʷان الʨـʻول وعʙـʳق الʨول فـʙـʳان الʨـʻة عǼاʱؗ الافʹل

 الاسفل.
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) عʙد ومʨاقع الʜʴم الʛʰوتॽʻʽة وأوزانها الॽʯȄʜʳة لفʶائل نʽʵل الʛʺʱ صʻفي الʛʰحي الʻامॽة تʗʴ 3لʨحة (

ʗؗابʨتʨنامج الفʛب ʧم ʖلفة (جانʱʵʺوف الاجهاد الʛʣ( 

 اتʳاه الʙʳاول مʧ الʧʽʺॽ الى الʶॽار ولʝॽ العʝȞ اذا ʻؗا نʖʱؔ الʛسالة Ǽاللغة العॽȃʛة.. 10

 

تʛاجع الʛسالة Ǽعـʱؗ ʙاǼـة اكʲـʛ مـʧ مـʛة وتـʙقȘ الʺʸـادر فـي الʺـʧʱ، هـل وردت ؗلهـا فـي قائʺـة الʺʸـادر . 11

غʽــʛ مʨجــʨد فــي  وهــل هــي اكʲــʛ مʺــا فــي القائʺــة، وʸʴȄــل احॽانــا ان Ȟǽــʨن الʺʸــʙر مȃʨʱȞــا فــي الʺــʧʱ ولʻؔــه

.ʝȞالعȃالقائʺة و  

. اذا ؗــان الʺʸــʙر ॼɺــارة عــʱؗ ʧــاب عʻــʙها نʱؔــʖ الʴــʛف الاول مــʧ ؗــل ؗلʺــة مــʧ عʻــʨان الʱؔــاب ʴǼــʛف 12

.ʛʽʰك  
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او اســـʱعʛاض الʺʛاجـــع او حʱـــى الʱʻـــائج والʺʻاقʷـــة ʷǼـــȞل مʱʱـــاǼع وحʶـــʖ . تʱؔـــʖ الʺʸـــادر فـــي الʺقʙمـــة 13

  الʨʻʶات وفي ؗل فقʛة.
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14 .ʙم العلʺـــي او  تأكـــʨعلـــى الʺقـــ ʛان تʺـــ ʧـــȞʺǽ ـــة لاʱثاب Șـــاك حقـــائʻفه ʘـــʴॼســـالة او الʛفـــي ال ʖـــʱؔمʺـــا ت

:ʞاقʻʺال  
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  اذ وضعʗ الʛʷائح على صʴॽɿة ساخʻة. DPXمʲل أ. اسʙʵʱمʻا مادة 

  م.80ب. اسʙʵʱم في الاسʵʱلاص ايʛʲ الʻفȌ الȑʚ درجة غلॽانه 

  . تʶلح Ǽالʲقافة العامة.15

  مʲل ؗلʺة فʛوقات والॽʴʸح فʛوق. خاʡئ. هʻاك ؗلʺات شائعة الاسʙʵʱام ولʧؔ اسʙʵʱامها 16

. اذا انʱهʗ الʳʺلة بʻقʢة او فارزة نʹعها Ǽعʙ نهاǽة الʳʺلة مॼاشʛة بʙون تʛك فʛاغ واذا ؗانʗ هʻاك تؔʺلـة 17

 نʛʱك فʛاغ ثʦ نǼ ʖʱؔاقي الʳʺل.للʳʺلة 

  مʙʶʯʳات مهʸة

et al    = et alii  = and other   ونʛواخ  

ha.  = hectare 

gm   =  gram 

ined  = unpublished 

oz  = ounce 

p  =  page 

pp  = pages 

p.p.  = pro parte  = partly  

sp.   =  species ( single) 

spp.  = species ( plural) 

sub sp  = subspecies 
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in  = inch 

N  = North 

S  =South 

E  = East 

W  = West  

mm  = millimeter 

ml   =  milliliter 

A.D. = Anno  Domini     ةǽلادॽة مʻس  

A. H. = Anno Hegirae    ةȄʛʳة هʻس  

B.C.  = Before the birth of Christ  لادॽʺل الʰق  

a.m. = ante meridium = before noon   ʛهʤل الʰق  

P.m.  = Pest meridium = after noon   

ISSN = International Standard Serial Number  

doi  = digital object identifier 
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 تʤॻɾʙ صفʲات الʙسالة وتʙتʔʻ اجʚائها
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General notes when writing 

1. Not to multiply the transactions in order to facilitate the development of 

interpretations. 

2. Non-overlapping specializations: soil - mechanization - crops. 

3. Use simple and clear sentences. 

4. Calculation of microorganisms before and after cultivation. 

5. The weight of the roots is measured to know the importance of adding bacteria 
and compared with the control treatment 

6. The height of the wheat plant is measured up to the base of the spike. 

7. In Iraq, it is called spring wheat, but in cold countries it is called winter wheat. 

8. The word germination refers to laboratory work. As for germination, it takes 
place in the field, which is the appearance of a seedling above the surface of the 
soil. 

9. Does the height of the plant matter.........Yes. 

Short varieties are better 

10. How is the number of spikes in a plant determined... from the number of lateral 
shoots? 

11. The introduction is written in a way that is convincing for the examinee. 

12. The introduction is the last thing to be written. 

13. Undo writing after all writing is complete. 

14. Avoid literary terminology and focus on scientific terminology. 

15. The lack of sources gives strength to the message or thesis and the choice of 
modern sources. 

16. Being different from others gives strength to the message or thesis. 
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17. The comparison transaction can be more than one transaction, for example 
control with the addition of NPK and Ccontrol without the addition. 

 ملاحʢات عامة عʹʗ الʯؒاǺة

 عʙم الاكʲار مʧ الʺعاملات لؔي ʶǽهل وضع الʱفʛʽʶات. .1

 مʴاصʽل. –مʻʻȞة  –عʙم تʙاخل الاخʸʱاصات : تȃʛة  .2

 اسʙʵʱام جʺل ʢॽʶǼة وواضʴة. .3

 حʶاب الاحॽاء الॽʀʙقة قʰل وȃعʙ الʜراعة. .4

  controlس وزن الʚʳور لʺعʛفة اهʺॽة اضافة الȄʛʱȞॼا ومقارنʱها Ǽʺعاملة الʺقارنة ǽقا .5

 ارتفاع نॼات الʢʻʴة ǽقاس حʱى قاعʙة الʰʻʶلة. .6

 في العʛاق تʶʺى الʢʻʴة رॽɻॽȃة اما في الʙول الॼاردة فʶʱʺى حʢʻة شȄʨʱة. .7

8. ʨقل وهʴفي ال ʦʱي ʨوغ فهʜʰاما ال ، ȑʛʰʱʵʺبها العʺل ال ʙʸقǽ اتॼح  كلʺة انʢق سʨادرة فॼر الʨهʣ

 الȃʛʱة.

9. .ʦنع......... ʦمه ʨات هل هॼʻارتفاع ال 

  الاصʻاف القʛʽʸة تʨؔن افʹل

 كʅॽ يʙʴʱد عʙد الʻʶابل في الॼʻات .... مʧ عʙد الʛʰاعʦ الʳانॽʰة. .10

 ʧʴʱ.ʺالʺقʙمة ...... تȄʛʢǼ ʖʱؔقة مقʻعة للʺ .11

12. . ʖʱȞǽ ما ʛمة اخʙالʺق 

 تʛاجع الʱؔاǼة Ǽعʙ اكʱʺال ؗل الʱؔاǼة. .13

ʜʽ على الʺʢʸلʴات العلʺॽة. .14 ʛؗʱة والॽات الادبʴلʢʸʺال ȑتفاد 

 قلة الʺʸادر تعʢي قʨة للʛسالة او  الاʛʡوحة واخॽʱار الʺʸادر الʙʴيʲة. .15

 الاخʱلاف عʧ الاخǽ ʧȄʛعʢي قʨة للʛسالة او الاʛʡوحة. .16

 Ccontrolو  ǼNPKاضافة   controlمعاملة الʺقارنة ʧȞʺǽ ان تʨؔن اكʛʲ مʧ معاملة واحʙة مʲلا  .17

  بʙون اضافة.


